

近期，工行、建行多个网点终止营业的消息引发关注。

中国银保监会官网2月7日发布的信息显示，工行上海大统支行、工行上海莘庄商务区支行、建行上海胶州路支行、建行上海长海支行四家支行在1月31日获批终止营业。

此外，农行银川解放东街支行、工行天津尖山支行、贵州银行贵阳西路支行等也于1月末获批终止营业。



银保监官网批复信息显示，工行上海大统支行原业务由工行上海苏河湾支行接收；工行上海莘庄商务区支行原业务由工行上海七莘路支行接收；建行上海胶州路支行原业务由建行上海江宁路支行接收；建行上海长海支行原业务由建行上海营口路支行接收。

四家支行获批终止营业批复如下：

The screenshot shows the official website of the China Banking and Insurance Regulatory Commission (CBIRC). The header includes the organization's name in Chinese and English, along with a search bar and navigation links. The main content area displays a notice titled "上海银保监局关于同意中国工商银行上海市莘庄商务区支行终止营业的批复" (Notice of Approval from Shanghai CBIRC on the Termination of Business of the Industrial Bank of China Branch in Xinzhuang Business District, Shanghai). The notice is dated 2023-02-07 and is a reply to a request from the Industrial Bank of China Shanghai Branch regarding the closure of its branch in the Xinzhuang Business District. The notice states that the branch's original business will be transferred to the Industrial Bank of China branch at 777 Xinqian Road, Shanghai. The notice is signed by the Shanghai CBIRC on January 31, 2023.

总体数量上，银保监会许可证信息查询系统显示，截至2月8日，自2022年以来商业银行机构退出列表中合计有超2600家商业银行网点终止营业。2023年以来，有19家国有行营业网点、24家股份行营业网点、42家城商行营业网点被裁撤；另外，近一年来，全国共有近2000家商业银行网点设立（以发证日期计算）。